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سخنگوی دولت با بیان اینکه سازمان امور اداری و 
استخدامی کشور پیشنهادی را به منظور افزایش 
حقوق و مســتمری کارمندان و بازنشســتگان 
صندوق های لشکری و کشــوری ارائه داده بود، 
اعلام کرد: افزایش حقوق کارمندان دولت طی ماه 

آتی در فرآیندهای قانونی قرار می گیرد.
به گزارش اقتصادآنلاین، ســخنگوی دولت در آغاز نشست 
خبری هفتگی خود با اشــاره به در پیش رو بودن هفته دولت، 
اظهار کرد: ستاد بزرگداشت هفته دولت در دولت تاسیس شده 
و ستادهای مشابهی در سایر دستگاه ها و استان های مختلف 
شکل گرفته است. این برنامه ها با حضور مقامات مختلف اجرایی 
انجام خواهد شد و وزرای دولت سفرهایی را در طول این هفته 
به استان ها خواهند داشت و طی آن  هم خدمت را به مردم در 
شهرهای مختلف ارائه خواهند کرد و هم طرح های مربوط به آن 
استان را افتتاح می کنند و البته پاسخگوی مطالبات مردم هستند.

»دولت مردم« شعار هفته دولت
وی افزود: شــعار هفته دولت، شــعار »دولت مردم« است و 
نامگذاری هایی هم برای هر روز آن در نظر گرفته شده است. 
دوم شهریور میثاق با ولایت نام دارد،  سوم شهریور فسادستیزی 

و عدالت، چهارم شــهریور تحول و خلاقیت، پنجم شهریور 
خانواده و سلامت، ششم شــهریور اخلاق و معنویت، هفتم 
شهریور دانش و پیشرفت و هشتم شهریور شجاعت و عقلانیت 

نام گذاری شده است.
هفته دولت مجموعا بیش از هزار و ۷۰۰ طرح 

بهره برداری می شود
بهادری جهرمی در ادامه یادآور شد: مطابق با اسامی این روزها 
در کشور طرح هایی اجرا خواهد شد. همچنین در هفته دولت 
مجموعا بیش از هــزار و ۷۰۰ طرح به ارزش بیش از ۹۰ هزار 
میلیارد تومــان و هزار و ۶۰۰ میلیون یورو بــه بهره برداری 
می رسد که این طرح ها از سوی بخش های دولتی و خصوصی 
سرمایه گذاری شده است و موجب اشتغال بیش از ۴۳ هزار نفر 
خواهد شد.وی یادآور شــد: خدمات ویژه ای از سوی دولت به 
مردم در هفته دولت پیش بینی شده که پس از تصویب به اطلاع 

عموم خواهد رسید.
 اجرایی شدن طرح رتبه بندی معلمان 

پیش از یک سالگی دولت سیزدهم
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت قانون 
رتبه بندی معلمان اظهار کرد: معلمان در حال بارگزاری مدارک 

طبق زمان بندی وزارت آموزش و پرورش هستند. بعد از بیش 
از ده ســال از بلاتکلیفی موضوع رتبه بندی معلمان، پیش از 
یک ســالگی دولت سیزدهم این وعده رییس جمهوری جامه 

عمل پوشید و اجرایی شد.
بهادری جهرمی افزود: اساســاً آیین نامه در چارچوب قانون 
تدوین می شود و امکان خروج از آن را ندارد. اصلاحات و ایرادات 
آیین نامه هم برطرف شده است و سازمان برنامه و بودجه مبلغی 
را هم به عنوان علی الحساب در اختیار قرار داده که حتی پیش از 
تکمیل این فرایند، فعلا در پایین ترین سطح رتبه بندی پرداخت 

شود تا مبالغ قطعی نیز اجرایی شود.
 آخرین وضعیت افزایش حقوق 

و مستمری بازنشستگان
وی در پاســخ به پرسشی درباره افزایش حقوق و مستمری 
بازنشستگان اظهار کرد: سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
پیش از این پیشنهادی را به منظور افزایش حقوق و مستمری 
کارمندان و بازنشستگان صندوق های لشکری و کشوری ارائه 
داده بود. این پیشــنهاد با سازمان برنامه و بودجه هم جلسات 
مشترکی را در پی داشت و این بسته پیشنهادی مشترک این 
دو مجموعه برای افزایش حقوق کارمندان دولت )با تمرکز بر 

عزیزانی که دریافتی کمتری دارند( نهایی شده است تا جبران 
حقوقی را برای کارمندان داشته باشد. باید این پیشنهاد مراحل 
نهایی شــدن را طی کند تا امکان اجرایی شدن را پیدا کند و 
پیش بینی می کنم که طی ماه  آتی شاهد نهایی شدن آن در 

فرآیندهای قانونی خواهیم بود.
 طرح آب رسانی الغدیر

 بیش از  86 در صد پیشرفت داشته است 
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه طرح 
آب رسانی غدیر که پروژه ای برای بهبود کمی و کیفی آبرسانی 
در استان خوزستان با توجه به مشکلات متعدد مردم این استان 
در حوزه تامین آب شــرب و آب کشــاورزی است، در دولت 
سیزدهم چه پیشرفتهایی داشته و آیا زمان دقیقی برای تکمیل 

این پروژه مشخص شــده؟ تأکید کرد: امروز این پیشرفت به 
بیش از ۸۶ درصد افزایش یافته است و سرعت پیشرفت به روز 
قابل رصد است. طرح با سرعت زیادی در حال پیشروی است . 
برآورد اولیه برای اجرای این طرح ۳۶ ماهه بوده است، اما الان 
دولت با سرعت حدوداً چهاربرابری آن را پیش می برد؛ چرا که از 
طرح های اولویت دار دولت است و آب شرب مناسب بیش از ۵۰ 
درصد از مردم عزیز استان خوزستان را می تواند تامین کند و در 
واقع این تامین آب شرب در ۲۶ شهرستان و هزار روستای این 

استان انجام می شود.
بهادری جهرمی افزود: ما پیش بینی می کنیم که این طرح اگر 
با همین سرعت پیشرفت داشته باشد تا پایان تابستان شاهد 
افتتاح این پروژه حداقل در برخی از قسمت های جدی آن باشیم.

سخنگوی دولت: 

افزایش حقوق کارمندان دولت طی ماه آتی 
در فرآیندهای قانونی قرار می گیرد

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:
کارت به کارت یا زرنگ بازی؛ مردم تخلفات مالیاتی را 

به دستگاه های نظارتی گزارش دهند
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: مردم اگر می بینند که فردی از دستگاه 
پوز استفاده نمی کند و یا آنکه از کارت به کارت و یا پول نقد استفاده می کند، 

حتماً باید گزارش آن را به دستگاه های نظارتی ارائه دهند.
عباس گودرزی در گفتگو با بازار، با اشاره به فرار مالیاتی برخی از پزشکان و فروشندگان کالاهای 
اساسی از طریق استفاده از کارت به کارت به جای استفاده از دستگاه پوز اظهار داشت: مالیات 
جزء حقوق عامه مردم محسوب می شود و لازم است مردم هم در اجرای قوانین مالیاتی همکاری 
لازم را داشته باشند.وی بیان کرد: یکی از بازوان پر قدرت برای هر دستگاه اجرایی، مشارکت های 
مردمی است. مردم اگر می بینند که فردی از دستگاه پوز استفاده نمی کند و یا آنکه از کارت به 
کارت و یا پول نقد استفاده می کند، حتماً باید گزارش آن را به دستگاه های نظارتی ارائه دهند تا با 
این افراد برخورد شود.عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: متاسفانه می بینیم که برخی 
از افراد از روش هایی برای فرار مالیاتی استفاده می کنند و از زیر بار اجرای قوانین مالیات شانه 
خالی می کنند که حتما باید با آنان برخورد شود.نماینده مردم بروجرد در مجلس تاکید کرد: ممکن 
است این افراد از زیر نگاه دستگاه های نظارتی خارج شده باشند و این تخلفات را انجام دهند 
که مردم باید کمک کنند و گزارش این تخلفات را به دستگاه های نظارتی ارائه دهند.گودرزی 
تصریح کرد: البته دستگاه های نظارتی هم باید به شیوه های مختلفی چتر نظارتی خود را توسعه 
دهند چراکه فرارهای مالیاتی باعث می شود حقوق عامه مردم ضایع شود.وی تاکید کرد: ممکن 
است عده ای بخواهند زرنگ بازی در بیاورند و از اجرای قانون مالیاتی فرار کنند اما باید بدانند که 
دستگاه های نظارتی حتماً نظارت های خود را تشدید خواهند کرد و مردم هم گزارش های لازم 

را ارائه می دهند تا از این تخلفات پیشگیری شود.

»بازارهای شکننده« تحریم ها را تشدید می کند
طغیانی عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: یکی از 
موضوعاتی که می توان به واسطه آن تاثیر پذیری تحریم ها را کم کرد، این 

است که مشکلات بازارهای شکننده داخلی را برطرف کنیم.
مهدی طغیانی در گفت و گو با بازار، در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه برای عدم تاثیر پذیری بازار 
از مذاکرات باید دست به چه اقداماتی زد ؟ گفت: به واقع وقتی تحریم ها علیه ایران تشدید می 
شود برخی از حوزه های اقتصادی ما شکنندگی پیدا می کنند.این نماینده مجلس بیان کرد: به 
عنوان مثال بازار ارز در زمان تشدید تحریم ها شرایط نامناسبی پیدا می کند که باید این تکانه ها 
به درستی مهار شود.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید کرد: متاسفانه ما عرضه ارز به اندازه 
کافی و آنطور که بتواند نیازهای اقتصادی کشور را تامین کند، نداریم.این نماینده مجلس ادامه 
داد: همچنین متاسفانه صادراتمان صادرات متنوعی نبوده و حجم صادراتمان بالا نیست و معمولا 
وقتی فشار تحریم ها اعمال می شود بلافاصله بازار ارز ما ملتهب می شود و آثار مخرب خود را 
بر روی نرخ تورم نشان می دهد.,d اظهارکرد: یکی از موضوعاتی که می توان به واسطه آن تاثیر 
پذیری تحریم ها را کم کرد، این است که مشکلات بازارهای شکننده داخلی را برطرف کنیم.

طغیانی با بیان اینکه توسعه صادارت می تواند به این بخش کمک کند، بیان کرد: در این بخش 
ما باید تنوع محصولات صادراتی را بالا ببریم و ارز آوری را تقویت کنیم. حتما این مسئله باعث 
می شود تا ما ضربات کمتری از اعمال تحریم ها دریافت کنیم.این نماینده مجلس تاکید کرد: 
تمامی مسائلی که باعث ضربه پذیری اقتصاد ما در زمان اعمال و تشدید تحریم ها می شود به 
مسائل زیر ساختی اقتصاد داخلی ما بازمی گردد،چراکه ساختارهای اقتصادی کشور ضعیف است 
و هر زمان که فشاری بر آن وارد می شود، صدمه می بیند.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
تاکید کرد: متاسفانه در حال حاضر نظام بانکی و مالیاتی ما بازار شکننده ای است و وقتی فشار به 

دولت زیاد می شود با کسری مواجه می شویم.

پاسخ های متناقص اتاق بازرگانی به کمیسیون اصل نود مجلس 
اتاق بازرگانی بر خلاف حکم قانون از دارندگان کارت 

عضویت اتاق ۴ در هزار سود شرکتشان را نگرفته است!
طبق ماده ۱۳ قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور اتاق بازرگانی موظف 
بوده که ۴ در هزار سود سالیانه شرکت ها پس از کسر مالیات از تمام دارنگان کارت 
عضویت دریافت کند ولی اتــاق بازرگانی این مبلغ را تنها از دارندگان کارت های 

بازرگانی دریافت کرده است.
به گزارش »نود اقتصادی«، اخیرا پایگاه اطلاع رسانی اتاق بازرگانی ایران ۱۰ سوال کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس از اتاق بازرگانی و پاسخ های اتاق را به این سوالات منتشر کرده که حاوی نکات قابل توجهی 
است.طبق ماده ۱۳ قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور اتاق بازرگانی موظف بوده که ۴ در هزار 
سود سالیانه شرکت ها پس از کسر مالیات از تمام دارنگان کارت عضویت دریافت کند ولی اتاق بازرگانی 
این مبلغ را تنها از دارندگان کارت های بازرگانی دریافت کرده است.همچنین اتاق بازرگانی در پاسخ ها 
اذعان کرده وصول ۴ در هزار سود بنگاه ها را متوقف به قطعیت پرونده ی مالیاتی مودی کرده،  که برای 
این کار هم مجوز نداشته و مجلس به عنوان نهاد قانون گذار باید در این زمینه تصمیم می گرفته است. 
این در حالی است که نامه ای از سوی جواد زمانی معاون پارلمانی وقت اتاق بازرگانی در سال ۹۷ منتشر 
شده که نشان می دهد روسای اتاق های بازرگانی استان ها موظفند مبلغ ۴ در هزار سود شرکت ها را از همه 
کسانی که کارت عضویت دارند دریافت کند. بنابراین تناقض در پاسخ های اتاق بازرگانی به مجلس و نامه 
رسمی معاون اتاق بازرگانی در سال ۹۷ وجود دارد.کارشناسان حقوق معتقدند که اتاق حق نداشته که به 
کمیسیون نظارتی مجلس شورای اسلامی چنین پاسخهایی بدهد و در ضمن سایر پاسخهای اتاق هم 

خالی از ایراد و شائبه نیست. باید دید پاسخ اتاق بازرگانی نسبت به این تناقصات چیست؟

اثر احتمال احیای برجام بر بازارمسکن
واهمه بر دل خریدار و فروشنده

طی چند روز اخیر همزمان با اخبار رسمی پیرامون توافق احتمالی بازار مسکن نیز 
واکنش نشان داد.

به گزارش اکوایران، همزمان با جدی تر شدن مذاکرات و احیای احتمالی توافق برجام، رفتار بازیگران 
مسکن هم دستخوش تغییر شد. البته تغییری از جنس واهمه. گزارش های میدانی نشان می دهد، بازار 

خرید و فروش با افت شدید در هر دو طرف معامله مواجه شده است.
در همین زمینه برخی از مشاوران املاک در پایتخت می گویند، از حدود یک هفته گذشته همزمان با افت 
قیمت دلار و دریافت سیگنال هایی مبنی بر توافق احتمالی، بازار مسکن با افت خریدار و فروشنده مواجه 
شد.به اعتقاد یکی از مشاوران املاک، تا حدود ۱۰ روز پیش بازار روال عادی خود را طی می کرد و خریدار 
به صورت معمول مراجعه می کرد اما دقیقا از زمانی که قیمت دلار همزمان با اخبار توافق احتمالی، روند 
کاهشی پیدا کرد، مشتریان و مراجعه کنندگان نیز کاهش قابل توجه داشتند.گزارش های میدانی حاکی از 
آن است که خریداران امیدوارند با توافق نهایی، قیمت مسکن کاهش پیدا کند و از این رو فعلا تصمیم 
برای خرید را متوقف کردند.در عین حال، برخی فروشندگان که امیدی به توافق ندارند، فایل خود را از 

لیست فروش فعلا خارج کردند و حاضر نیستند قیمت پیشنهادی ملک خود را کاهش دهند.

 حساب های بانکی تجاری؛ 
مبنای جدید محاسبات مالیاتی

ســازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد مودیان مالیاتی باید به گونه ای اقدام نمایند که 
صرفا مبالغ ناشی از فعالیت های اقتصادی و تجاری به حساب های تجاری آنها واریز شود.

به گزارش بازار به نقل از سازمان امور مالیاتی کشور، با عنایت به مفاد قوانین مالیات های مستقیم و 
مالیات بر ارزش افزوده، بند )م( تبصره ۱۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشور و مواد ۱۰ و ۱۱ قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان کلیه وجوه واریزی به حساب های بانکی تجاری از کلیه طرق از 
جمله درگاه های الکترونیکی پرداخت، دستگاه های کارتخوان، کارت به کارت، ساتنا، پایا و ... به عنوان 
فروش تلقی شده و مبنای محاسبات مالیاتی قرار می گیرد.سازمان امور مالیاتی تاکید کرد بنابراین لازم 
است مودیان محترم مالیاتی به گونه ای اقدام نمایند که صرفا مبالغ ناشی از فعالیت های اقتصادی و تجاری 
به حساب های مذکور واریز شود. بدیهی است پایش سایر حساب های بانکی غیرتجاری نیز به صورت 
مستمر انجام شده و چنانچه مبالغی بابت فعالیت های تجاری )فروش( به آن حساب ها واریز شده و در 
اظهارنامه های مالیاتی مودیان به عنوان درآمد ابراز نشود، به عنوان درآمد کتمان شده مشمول مالیات و 

جرایم غیر قابل بخشش خواهد شد.

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و تره بار:
میوه با فراوانی هم ارزان نشد

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و تره بار گفت: متاسفانه علیرغم انتظار، کاهش 
قیمت میوه با فراوانی محصول هم محقق نشد.

اسدالله کارگر در گفتگو با بازار در خصوص وضعیت بازار میوه و تره بار، اظهارداشت: از ابتدای ایام محرم 
تاکنون میزان خرید میوه نه تنها در تهران بلکه در کشور کاهش پیدا کرده است که این امر کاملا طبیعی 
بوده چرا که در ماه های محرم و رمضان مراسمات تولد و عروسی برگزار نمی شود و سبب کاهش میزان 
خرید در مقایسه با ماه های دیگر می شود.وی با بیان اینکه در فصل تابستان ما تنوع محصول را داریم، 
افزود: این فصل یکی از فصل های خوب میوه به واسطه تنوع محصول است وما درحال حاضر فراوانی 
محصول را نیز در بین تمامی میوه ها شاهد هستیم و هیچگونه کمبودی در محصولات وجود ندارد.کارگر 
خاطرنشان کرد: در مقطعی شاهد کاهش برخی از محصولات بودیم که به تبع این کاهش و میزان تقاضا 
این محصولات با افزایش قیمت در یک محدوده زمانی کوتاه بودیم که با مدیریت این حوزه شاهد بهبود، 
متعادل سازی قیمت و فراوانی محصول هستیم.رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و تره بار با اشاره به اینکه 
انتظار داشتیم قیمت میوه و تره بار کاهش یابد، بیان کرد: متاسفانه به دلیل هزینه های جانبی و افزایش 
قیمت هایی که در بحث کارگر، حمل و نقل و بسته بندی محصولات شاهد هستیم، کاهش قیمت میوه 
به میزانی که انتظار می رفت، محقق نشد.قیمت گذاری ها طبق میزان عرضه و تقاضا تعیین می شود و 
اگر میزان عرضه کمتر از تقاضا باشد سبب افزایش قیمت در محصولات می شود، در حال حاضر میزان 

عرضه و تقاضا دارای حد متعادلی است.

اخبار کوتاه 

مسعود پزشکیان در خصوص شباهت سفرهای استانی 
دولت ســیزدهم با دولت نهم و دهم گفت: رئیسی در 
سفرهای استانی خود حداقل ۲۰۰ پروژه را امضا نمی کند؛ 
اما محمود احمدی نژاد آن زمان در ســفر استانی خود 
۲۰۰،۳۰۰ پروژه را امضا مــی کرد که هنوز هم همان 
پروژه ها بر روی زمین مانده اســت. اینکه کاری ندارد 
کسی بگوید من ۳۰۰ پروژه را تائید کرده ام؛ اما حداقل 
این دولت به این شدت کار نمی کند و به استان ها سفر 
می کنند و امیدی را بین مردم ایجاد می کنند؛ اما واقعیت 

این است که پولی وجود ندارد.
در ادامه نقد مثبت و منفی دولت سیزدهم به سفرهای استانی و احیای 
برجام، مسعود پزشکیان گفت: در حالی که رییسی به استان ها سفر 
می کند و امیدی را بین مردم ایجاد می کند، واقعیت این است که پولی 

وجود ندارد. 
این نماینده تبریز در مجلس شورای اسلامی به جماران، در پاسخ به 
سوالی در خصوص ارزیابی اش از عملکرد یکساله دولت گفت: کافی 
است وعده هایی که در مناظرات قبل از انتخابات داده شد را با مباحث 
امروز چون تورم، اشتغال، مسکن، شایسته سالاری و عدالت را مقایسه 
کنیم تا ببینیم این وعده ها محقق شده است یا نه؟! یکی از آن وعده ها 
مسکن بود که گفتند سالی یک میلیون مسکن تحویل می دهند، اما 
پس از مدتی صدا و ســیما در این باره می گوید، زمین آماده می کنیم 
که مسکن ها را بدهیم؛ حال زمین هم آماده شود به چه کسی با کدام 
پول می خواهند بدهند؟! چه کسی می خواهد خانه ها را بسازد؟! فردی 
که مسکن ندارد با کدام پول و چطور آن را بسازد؟ پول که نمی دهند، 
اگر هم بدهند وام ۱۸ درصد است؛ آن وقت آن فرد پول را چطور پس 
بدهد؟! اما از سوی دیگر بیکاری و تورم را مشاهده می کنیم که کمر 

بسیاری از مردم را خم کرده است.
 استان ها باید توسط مدیران استانی اداره شود 

 وی در ادامه، در خصوص شباهت سفرهای استانی دولت سیزدهم با 
دولت نهم و دهم گفت: رئیسی در سفرهای استانی خود حداقل ۲۰۰ 
پروژه را امضا نمی کند؛ اما محمود احمدی نژاد آن زمان در سفر استانی 
خود ۲۰۰،۳۰۰ پروژه را امضا می کرد که هنوز هم همان پروژه ها بر 
روی زمین مانده است. اینکه کاری ندارد کسی بگوید من ۳۰۰ پروژه 
را تائید کرده ام؛ اما حداقل این دولت به این شــدت کار نمی کند و به 
استان ها سفر می کنند و امیدی را بین مردم ایجاد می کنند؛ اما واقعیت 
این است که پولی وجود ندارد. پزشکیان تصریح کرد: این روندی که 
در پیش گرفته شده حرکت مدیریتی نیست؛ مدیریت، یعنی اختیار و 

پیگیری اختیارات.
وی تأکید کرد: در سطوح بالای سیاست اصولا ارتباطات بین المللی را 
حل می کنند. اگر امروز وزارتخانه های کشورهای مختلف را نگاه کنیم، 
می بینیم استان ها توسط مدیران استانی اداره می شود و دخالتی در این 
امور نمی شــود. ما در تهران نشسته ایم و در امور شهرستان دخالت 
می کنیم که این یک مشــکل مدیریتی است. باید اختیار به استان و 

شهرستان داد و بر اساس دستورالعمل مسئولیت را خواست.
این برجام از برجام دولت قبل ضعیف تر است

 پزشکیان در رابطه با برجام افزود: برجام را امضا کردند و )به مذاکره 
کنندگان(اختیار دادند. ما هم می گوییم چرا آن را )آنگونه که می گفتید( 
پاره نمی کنید؟! چرا سفره مردم را رنگین  نمی کنید؟! مگر در دور قبل 
نمی گفتند برجام را باید پاره کرد و خیانت است؛ پس چرا امروز خیانت 
را ادامه می دهید، در حالی که سفره مردم بی رنگ تر شده است؟! اما من 
معتقدم باید برجام را بپذیریم و بیش از این ارتباطات های خود را درست 
کنیم، نه اینکه خودمان را بفروشیم. بلکه باید حرف زد و حقوق مردم 
را طلب کنیم. اینکه بگوییم ما با آن ها صحبت نمی کنیم و نمی پذیریم 
مشکل مملکت حل نمی شود. این برجام از برجام دولت قبل ضعیف تر 
است. تا آنجا که من می شناسم بهتر از ظریف کسی را نداریم. ظریف 
کسی بود که سیاست خوانده، مدرک گرفته و تجربه کرده بود؛ حال این 
افراد کجا این تجارب را کسب کردند. آن وقت کسی که می دانسته و 

توان داشته را با کسی که این مسیر را نرفته مقایسه می کنید؟!
وی در پایان با اشــاره بــه اینکه چرا برخــی وزرا دلیل وعده های 
بی ســرانجام خود را حسن روحانی می دانند، گفت: آن ها می دانستند 
حسن روحانی در دوره پایان مسئولیت مشکلات فراوان داشته است، اما 
با این وجود وعده دادند؛ اگر نمی دانستند حسن روحانی این مشکلات را 
دارد که از واقعیات دور هستند! اما اگر این مشکلات را می دانستند، پس 

چرا آنها را حل نمی کنند؟!

ستاری فرد سخنگوی آموزش و پرورش درباره رتبه بندی معلمان 
اظهار کرد: پیش بینی می شود مدت زمان بررسی رتبه بندی تا 

اعمال حکم یک ماه تا یک ماه و نیم زمان نیاز داشته باشد.
به گزارش جی پلاس؛ سخنگوی آموزش و پرورش از اجرای طرح رتبه بندی 
معلمان از امروز خبر داد و گفت: اجرای طرح رتبه بندی معلمان از برنامه های مهم 
وزارت آموزش و پرورش برای رفع مشکلات معیشتی و جایگاه معلمان و کیفیت 
بخشی نظام تعلیم و تربیت است.صادق ستاری فرد درباره رتبه بندی معلمان اظهار 
کرد: پیش بینی می شود مدت زمان بررسی رتبه بندی تا اعمال حکم یک ماه تا یک 
ماه و نیم زمان نیاز داشته باشد.وی به هماهنگی وزارتخانه با سازمان برنامه و بودجه 
برای پرداخت مطالبات فرهنگیان و اشاره کرد و گفت: تا پایان شهریور ماه بخشی از 
مطالبات فرهنگیان در خصوص موضوع رتبه بندی معلمان پرداخت خواهد شد تا از 
ماه های آینده با صدورحکم رتبه بندی نسبت به اجرای کامل نظام رتبه بندی اقدام 
شود.وی ادامه داد: قرار است ورود به سامانه برای ثبت داده ها و مستندات بر اساس 
ترتیب رقم اول شماره ملی انجام تا نظم بخشی لازم ایجاد شود.به گفته ستاری 
فرد، معلمان براساس چهار شایستگی عمومی، تخصصی، حرفه ای و تجربه رتبه 

بندی خواهند و ارزیابی معلمان براساس مدارک و مستنداتی که در سایت بارگذاری 
شده از جمله مدارک تحصیلی، شرکت دردوره های آموزشی، توانمندیهای فردی، 
مهارت های که کسب کردند و کیفیت تدریس و تجربه انجام خواهد شد و معلمان 
به پنج رتبه تقسیم خواهند شد.وی گفت: اجرای طرح رتبه بندی معلمان در راستای 

افزایش رضایت شغلی معلمان و کیفیت بخشی آموزشی اجرا می شود.

نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس، با انتقاد از عملکرد ســلیقه ای 
کمیسیون ماده ۵، گفت: کمیسیون های ماده ۱۰۰ و ماده ۵ به محلی برای 

دلالی تبدیل شده اند.
به گزارش بازار، سیدکاظم دلخوش اباتری در نشست علنی دیروز مجلس شورای اسلامی 
در قالب اخطار با استناد به اصول ۳، ۲۲ و ۲۹ قانون اساسی ضمن قدردانی از عملکرد رئیس 
مجلس، کمیســیون عمران و وزیر کشور در پیگیری حادثه متروپل، افزود: بنده بارها در 
خصوص اینگونه ساختمان ها به کمیسیون اصل ۹۰ شکایت کردم ضمن اینکه معتقدم 
پیشــگیری بهتر از درمان است و حوادث ساختمان های پلاسکو و متروپل نیز فراموش 

نشدنی است.
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: امروز در کشور به ویژه در 
عملکرد معاونت شهرسازی وزارت راه و شهرسازی با مشکلات عدیده ای مواجه هستیم 
باعث می شود حوادث مشابهی در پیش باشد بنابراین باید کمیسیون های عمران و اصل ۹۰ 
را مجاب کنیم که این موضوع را پیگیری کنند تا بعد از این دچار مشکل نشویم.وی تصریح 
کرد: یک سری مشاوران طرح های تفصیلی داریم که اغلب غیربومی و ناآشنا به مناطق و 

بی توجه به حقوق مکتسبه مردم هستند ضمن اینکه دستگاه ها نیز در این رابطه پاسخگو 
نیستند، ما مصوبه خرید نداریم و زمین ها گاه آموزشی، گاه ورزشی و گاه درمانی هستند 
که این موضوع مردم را سرگردان کرده است. این نماینده مردم در مجلس یازدهم یادآور 
شد: برای مردم قابل درک نیست که کمیسیون ماده ۵ سلیقه ای عمل می کند همچنین 
معاون شهرسازی وزارت راه و شهرسازی در استان ها تخلف می کند کما اینکه در این رابطه 
مستنداتی وجود دارد اما کسی به آن ها رسیدگی نمی کند و اگر مانع این روند نشویم در 

آینده حوادث مشابه متروپل را شاهد خواهیم بود.
وی خطاب به رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: دستور دهید که نحوه عملکرد 
ماده ۱۰۰ بررسی شود چرا که این کمیسیون و کمیسیون ماده ۵ به محلی برای دلالی تبدیل 

شده اند و مردم از این موضوع آسیب می بینند.
دلخوش خاطرنشان کرد: هم اکنون در یک خیابان مجوز ساختمان ۵ طبقه داده می شود 
در حالی که در همان خیابان برای ساختمان های مشابه مجوز داده نشده است از سوی 
دیگر ۱۱ میلیون حاشیه نشین در کشور داریم ضمن اینکه سازندگان نیز ساختمان ها را تنها 

می سازند و می فروشند و نظارتی به این بخش نیست.

در حالی قطار مذاکرات برجام در حال رســیدن به ایستگاه پایانی است که 
بسیاری به پاســخ مثبت ایران به اروپا و آمریکا امید بسته اند؛ اما آیا ایران 

تصمیم گیر نهایی مذاکرات است؟
به گزارش تجارت نیوز، با پایان دور جدید مذاکرات برجام در وین بعد از چند ماه وقفه، بار دیگر 
هیات ها به منظور مشورت و رایزنی پایتخت اتریش را به مقصد کشورهای خود ترک کردند. 
حال استفانی لیختنشاتین، خبرنگار پولتیکو، در این زمینه نوشت: پاسخ ایران توسط اتحادیه اروپا 
دریافت شده است. یک منبع نیز در این زمینه می گوید: هیچ چیز بسیار تحریک برانگیزی در این 

پاسخ وجود ندارد. اما آیا نتیجه مذاکرات به پاسخ ایران منوط است؟
رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و چین در این زمینه به تجارت نیوز گفت: ایران تصمیم گیری 
نهایی مذاکرات برجام نیست. ما در این رابطه فقط ۵۰ درصد اختیار عمل داریم؛ مابقی دست 
تحریم کنندگان است.مجیدرضا حریری ادامه داد: ما یک بار این مذاکرات را به نتیجه رساندیم، اما 
آمریکا از آن خارج شد. از همین رو باید به سمتی حرکت کنیم که اثرات تحریم روی اقتصاد ایران 
به حداقل برسد. این اقدام نیاز به یک سری اصلاح ساختارها دارد. باید گفت که اقتصاد ایران بیش 
از پنج دهه است که از یک بیماری مزمن تر از تحریم به نام »تورم« رنج می برد.او تشریح کرد: در 
اواخر دهه ۸۰ که تحریم ها تشدید شد، اقتصاد ایران به مانند پیکره ای که خود درگیر یک سری 
بیماری ها بود، بیماری مزمن  دیگری به نام تحریم به آن اضافه شد. در راستای آن به دلیل عدم 
فروش نفت با کسری بودجه مواجه شدیم که حاصل آن تورم بود. در نتیجه تورم نیز گسترش فقر 
و بیکاری را در پی داشت.حریری با اشاره به پایین نگه داشتن دستوری نرخ ارز در بازار ایران تأکید 
کرد: نمی توان منکر تأثیر ارزهای ارزان قیمت در سفره مردم شد. اما روشن است که بخشی زیادی 
از آن به جیب یک سری سودجو می رفت و بخش کوچک تر آن بر سر سفره های مردم می آمد.

وی افزود: زمانی که می خواهیم سیاست غلط را حذف کنیم باید برای سفره مردم فکر اساسی 
کرده باشیم. یعنی قطع کردن حذف ارز ترجیحی به خودی خود کار درست و یا غلطی نیست. 
اما چگونگی حذف و جایگزین کردن حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه مهم است. در شرایط 
کنونی نیز این سیاست مهم به درستی انجام نشد. حال تفاوتی ندارد که نتیجه مذاکرات برجام چه 
می شود؟این فعال بخش خصوصی اضافه کرد: البته همچنان حذف ارز ترجیحی در هاله ای از 
ابهام قرار دارد. عده ای می گویند هنوز ارز ترجیحی روی دارو و گندم وجود دارد و عده ای از حذف 
کامل آن سخن می گویند. اما آنچه اتفاق افتاد تأثیر شدید حذف ارز ترجیحی بر سر سفره های 
مردم بود. بر همین اســاس ما بالاترین نرخ رشد تورم تاریخ ایران را ابتدا در خرداد و سپس در 
تیر سال جاری تجربه کردیم.این فعال اقتصادی در پایان سخنان خود تاکید کرد که موضوعات 
مطرح شــده به منزله اینکه مجدد به ارز چند نرخی بازگردیم نیست. دولت به غیر از مذاکرات 
برجام، باید اکنون به فکر این باشد که چگونه از مردم حمایت کند. نه اینکه به دنبال حفاظت از 
قیمت ها باشد.بر اساس این گزارش، تشدید فشار روانی در پی انتظارات تورمی در نهایت خود را 
در بازارهای ارز، سکه، خودرو، مسکن و … نشان داد. از همین رو حتی بسیاری از مردم زندگی 
و شرایط اقتصادی خود را در گرو به نتیجه رسیدن مذاکرات برجام می دانند.این در حالی است که 
به عقیده بسیاری از کارشناسان و فعالان اقتصادی، تبعات منفی تحریم از دو سال گذشته تأثیر 
خود را روی اقتصاد کشور گذاشت. حال نمی توان عدم کنترل نقدینگی را به پای تحریم نوشت. 
شاید بتوان میانگین ۱۰ سال رشد اقتصادی نزدیک به صفر را صحه ای بر این موضوع دانست.به 
عقیده کارشناسان، قرار نیست با به نتیجه رسیدن مذاکرات برجام، در شرایطی که شوک تورمی 
حذف ارز ترجیحی اغلب بازارها را متشنج کرده تحولی بزرگی در اقتصاد کشور ایجادکند. شاید 

در شرایط فعلی، تنها سرریز درآمدهای نفتی بتواند مُسکنی برای التیام اقتصاد بیمار کشور باشد.

طی ســال ۱۴۰۰ گروه مخابرات درحالــی ۲۹ میلیارد و 8۴۴ 
میلیون تومان هزینه حامل های انرژی پرداخت کرده که هزینه 
تبلیغات این گروه طی همان سال ۱۴۰۰ حدود 6۹۲ میلیارد و 

۷۱۲ میلیون تومان بوده است.
به گزارش »نود اقتصادی« قیمت پایین اقلام انرژی و آب در ایران موجب شده 

شرکت های دولتی به دلیل کسری آشکار و پنهان منابع، هم زیان ده شده و هم 
اقدام به دریافت تسهیلات از بانکها و برداشت از بودجه عمومی کنند.

این موضوع فشــار بر منابع بانک ها را زیاد کرده و هم موجب می شود دولت 
بسیاری از تخلفات بانک ها را نادیده بگیرد. همچنین قیمت های پایین یکی از 

موانع عدم سرمایه گذاری بخش خصوصی در صنعت آب و برق و گاز است. 
در مــورد ارزان فروشــی حامل های انرژی به ویژه برای اشــخاص حقیقی و 
شرکت های پرمصرف بررسی صورت مالی شرکت مخابرات آمار جالب توجهی 
دارد.براســاس صورت مالی این گروه، طی سال ۱۴۰۰ گروه مخابرات درحالی 
۲۹ میلیارد و ۸۴۴ میلیون تومان هزینه حامل های انرژی پرداخت کرده که هزینه 
تبلیغات این گروه طی همان سال ۱۴۰۰ حدود ۶۹۲ میلیارد و ۷۱۲ میلیون تومان 
بوده است. به عبارتی، هزینه تبلیغات گروه مخابرات ۲/۲۳ برابر هزینه انرژی گروه 

بوده است. 
قابل ذکر است هزینه انرژی گروه مخابرات معادل ۷۵/. درصد از کل هزینه های 
اداری-عمومی گروه می شود. همچنین هزینه انرژی مخابرات معادل ۰۸/. درصد 

از کل درآمد عملیاتی این شرکت است.

مسعود پزشکیان: نماینده مردم صومعه سرا: معاون شهرسازی وزارت راه در استان ها تخلف می کنند

این برجام از برجام دولت قبل ضعیف تر است

 آغاز اجرای رتبه بندی معلمان 
ازامروز

کمیسیون های ماده ۱۰۰ و ماده ۵ محلی برای دلالی

تورم بیماری مزمن تر از تحریم

  هزینه تبلیغاتی شرکت مخابرات
 ۲۳ برابر هزینه آب، برق و گاز شرکت

عضو کمیسیون عمران مجلس اظهار داشت: مسئولان 
نباید با بهانه تحریم ها، رفع مشکلات را از سر خود 
باز کنند و این نهایت بی مسئولیتی است که مدیران با 
بهانه تحریم از خود سلب مسئولیت کنند و این رفتار 
را قبول نداریم. درصد بسیار بالایی از مشکلات صنعت 
هوانوردی قابل مدیریت است و وزیر راه و شهرسازی 

هم به این موضوع اذعان داشته است.
 به گزارش ایلنا، آشــفتگی صنعت هوانوردی و شرکت های 
هواپیمایی کشورمان به جایی رسیده که روزی نیست که خبری 
درباره سانحه، تاخیر، اعتراض مسافران، فرود اضطراری و ... از 
این صنعت در صدر خبرها قرار نگیرد. به ویژه در چند ماه اخیر 
شدت تاخیر به دلیل نقص های فنی هواپیماها افزایش داشته و 
از یک ماه گذشته، پدیده ترکیدن لاستیک هم به انواع خطرات 
سفر هوایی در کشورمان اضافه شده  است که البته مدیران و 
مسئولان دلیل تمام این آشفتگی ها را تحریم می دانند. عاملی 
که در نهایت خســارت وارد آمده ناشی از آن را مصرف کننده 
نهایی یعنی مســافران پرداخت می کنند و همواره ایرلاین ها 
مدعی هستند که زیان ده بودند و نباید فشار بیشتری به آنها وارد 

شود و مسافران باید این شرایط را درک کنند.   
البته رییس سازمان هواپیمایی کشــوری اخیرا درباره تاثیر 
تحریم ها گفته است که دشــمن از اول انقلاب تاکنون تمام 

توان خود را به کار بسته تا صنعت هوانوردی ایران را زمینگیر 
کند اما جوانان نخبه ما، این تحریم ها را بی اثر کرده اند. »محمد 
محمدی بخش« همچنین در بخشی از سخنان خود مدعی 
شده که ایران در حوزه حمل و نقل هوایی و جابجایی مسافر 
در بین یازده کشور منطقه، در رتبه چهارم قرار دارد. این اظهارات 
رییس سازمان هواپیمایی در حالی است که طبق گزارش ارایه 
شده از سوی این مقام مسئول؛ در حال حاضر تعداد هواپیمایی 
کشور ۴۰۰ فروند است که از این تعداد ۳۳۰ فروند فعال بوده و 

۱۶۰ فروند هواپیما اجازه پرواز دارند.  
همچنین »شمس الدین فرزادی پور« مدیرعامل ناوگان ملی 
کشور – شــرکت ایران ایر- در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا درباره تاثیر تحریم ها بر صنعت هوانوردی کشورمان گفت: 
تیزترین لبه تیغ تحریم ها بر گردن صنعت هوانوردی بوده اما با 
شهامت و شجاعت و اقدامات جهادی از پس تحریم ها برآمدیم. 
متاسفانه امروز تحریم ها فشار زیادی بر صنعت هوانوردی کشور 
تحمیل کرده که تلاش داریم ناوگان هوایی کشور تجهیز شود 
و توسعه پیدا کند.وی با بیان اینکه تحریم ها، هزینه های صنعت 
را افزایش داده است، گفت: امروز به واسطه تحریم ها هزینه های 
اضافی قابل توجهی بر روی دوش ایرلاین ها اســت و هر چه 
که باعث ایجاد محدودیت برای مردم و مسافران شود، تبعات 
سنگین محسوب می شود. دنیا امروز در حوزه هوانوردی از ارایه 

خدماتی که امنیت مردم را مورد هدف قرار داده، دریغ می کند و 
این مهم ترین تبعات تحریم های ظالمانه علیه صنعت هوانوردی 
است.مدیرعامل ایران ایر)هما( با اشاره به مواضع ایکائو درباره 
تهدیدات اعمال تحریم ها علیه حوزه هوانوردی ایران ادامه داد: 
ایکائو در این باره مواضع محکمی ندارد و بعضا مواضع این نهاد 
بین  المللی الزام آور نیست اما نماینده حقوق بشر در ایکائو بارها 
اعمال تحریم علیه صنعت هوانــوردی ایران را محکوم کرده 
است. وی درباره افزایش سن ناوگان هوایی اظهار داشت: اساسا 
ســن ناوگان مهم نیست، بلکه موضوع مهم، امکان برقراری 

پشتیبانی است که در حال حاضر از ما دریغ کرده اند.  
اما برخلاف مسئولان صنعت هوانوردی، نهادهای نظارتی مانند 

مجلس تمام مشکلات صنعت را متوجه تحریم نمی دانند. 

»اقبال شاکری« عضو کمیسیون عمران مجلس در گفت وگو 
با ایلنا درباره افزایش اعتراضات مسافران در برابر تاخیرات پروازها 
و ارتباط تمام مشکلات به مسأله تحریم اظهار داشت: معتقدم 
برخی از موضوعات متوجه شرایط است و باید با نگاه واقع بینانه 
و متناسب با واقعیت ها توقع داشته باشیم اما مشکلاتی که اخیرا 
باعث چنین تنشی بین مسافران و ایرلاین ها شده، پیچیده و 
بزرگ نبودند و امکان مدیریت آنها وجود داشت. وی تاکید کرد: 
برای مجلس این موضوع ثابت نشده و مسئولان باید ثابت کنند 
که این مشکلات به طور کامل به ریشه تحریم ها برمی گردد 
و قابــل مدیریت نبودند. قبول داریم که عامل درصدی از این 
مشکلات، تحریم ها است و این میزان اثرگذاری تحریم ها هم 
باید با صداقت و متناسب با واقعیت  ها به مردم اطلاع داده شود.

این عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه در هر شرایط 
نباید به مردم و مسافران بی توجهی شود، گفت: مردم از اینکه 
مشــکلات بارعایت حقوق مسافران و با احترام به آنها اطلاع 
داده شود، ناراضی نخواهند بود و ریشه این تنش ها به بی اطلاع 
گذاشــتن آنها، عدم پاسخگویی نمایندگان ایرلاین ها در بروز 

مشکلات، عدم جبران خسارت های مسافران برمی گردد.
شاکری افزود: این وضعیت در حالی است که یکی از مهم ترین 
خطوط حمل و نقل کشور، خط هوایی است و به عنوان تابلوی 
ورودی وخروجی کشــور محسوب می شود. بنابراین با چنین 

اهمیتی انتظــار می رود که مدیریت این صنعت همتراز با این 
میزان اهمیت باشــد. وی تاکید کرد: مسئولان نباید با بهانه 
تحریم ها، رفع مشــکلات را از سر خود باز کنند و این نهایت 
بی مسئولیتی اســت که مدیران  با بهانه تحریم از خود سلب 
مسئولیت کنند و این رفتار را قبول نداریم. درصد بسیار بالایی 
از مشکلات صنعت هوانوردی قابل مدیریت است و وزیر راه و 

شهرسازی هم به این موضوع اذعان داشته است.
این عضو کمیســیون عمران بــا بیان اینکــه وزارت راه و 
شهرسازی و سازمان هواپیمایی کشوری با کمک مجلس باید 
یک بار مشکلات اقتصادی ایرلاین ها را برطرف کنند، ادامه 
داد: یکی از موضوعات، بحث قیمت بلیت است. بارها شاهد آن 
بودیم که ایرلاین ها قیمت بلیت رابالا برده اند اما با ورود سازمان 
و وزارت راه و مجلس قیمت ها به قیمت قبل برگشته بنابراین 
این رفتار نشان می دهد این قیمت ها واقعی نبودند.شاکری درباره 
ادعای ایرلاین ها مبنی بر اینکه زیان ده هستند، تاکید کرد : اتفاقا 
مجلس این موضوع را مورد بررســی قرار داده است. ایرلاینها 

زیان ده نیستند بلکه زیاده  خواه هستند. 
وی گفت: امیدوارم مدیران ایرلاین ها این نوسانات مدیریتی را 
برطرف کنند و سازمان هواپیمایی باید با اقتدار از منافع و حقوق 
مسافران حمایت کنند و از سوی دیگر مجلس این آمادگی را 

دارد که در برابر مشکلات تحریمی از ایرلاین ها حمایت کند.

مدیرانبابهانهتحریمازخودسلبمسئولیتمیکنند
عضوکمیسیونعمران:


